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1 1847-11-05 

2 Monsieur le Supérieur de l’Institution des Joséphites Rue du Canal Bruxelles 

 

L. st. J. M. J. 

 

Monsieur le Supérieur 

On m’a remis jeudi les papiers relatifs à l’affaire de Frédéric.  Hier on aura écrit de Grammont à Mr Patrice pour 

lui notifier qu’on improuve sa conduite, et lui faire savoir que Frédéric, s’il veut faire des démarches, pour 

rentrer chez nous, doit les faire en règle, et en laïque non logé dans un de nos couvents.  Ne communiquez rien 

de cette affaire à qui que ce soit.  Le conseil seul a à s’en occuper.  Le secret est nécessaire dans les affaires, 

comme vous le savez.  Je crois donc inutile de vous en parler.  Vous voyez de plus en plus qu’il faut beaucoup 

prier pour attirer la bénédiction de Dieu sur nous. 

Votre tout dévoué Père en N. S. 

5 nov. 1847 

C. G. V. C. 

5 November 1847 

To the Superior of the Josephite Institution, Rue du Canal, Brussels. 

 

 

Praised be Jesus, Mary and Joseph 

 

Dear Superior, 

On Thursday I was given the papers concerning the matter of Frédéric
1
. Yesterday a letter will have gone to Mr 

Patrice to tell him that his conduct is not proven and to tell him that Frédéric, if he wishes to take steps to come 

back to us, must take them following the rule and as a layman not living in one of our Convents. Don’t tell 

anyone at all anything about this. It is only the Council that is concerned. Secrecy is necessary in business, as 

you know. I think, therefore, that there is no point in my speaking with you. You will more and more see that 

you must pray a lot to attract the blessing of God on us. 

Your devoted Father in Our Lord, 

5 November 1847 

C.G.V.C 

 

 

                                                                 
1 Mr Frédéric Van Achter [135] 


